
Štvrtok  21. mája 2020 

Skontroluj si poznámky (ak nemáš všetky, dopíš si ich) a zopakuj si učivo. Potom sprav        

na Edupage TEST pod názvom Prídavné mená. Veľa šťastia. ☺ 

Prídavné mená 
- plnovýznamové a ohybné slová, ktoré vyjadrujú VLASTNOSŤ (akosť), 

VZŤAH, PRIVLASTNENIE osôb a zvierat. 

Podľa toho ich delíme na akostné, vzťahové a privlastňovacie. 

Pýtame sa na ne: Aký? Aká? Aké? 

                              Ktorý? Ktorá? Ktoré? 

                              Čí? Čia? Čie? 

- určujeme pri nich: rod: mužský, ženský, stredný 

Číslo: j. č. , mn. č. 

Pád: N, G, D, A, L, I  

Vzor 

Druh 

Prídavné mená sa skloňujú podľa vzorov PEKNÝ a CUDZÍ. 

Tieto vzory odlíšime podľa poslednej spoluhlásky v prídavnom mene  

(nie podľa mäkkého alebo tvrdého –i na konci). 

PEKNÝ CUDZÍ 
-v N sg. je poslednou spoluhláskou  

TVRDÁ SPOLUHLÁSKA alebo 

OBOJAKÁ SPOLUHLÁSKA 

-v N sg. je poslednou spoluhláskou  

MÄKKÁ SPOLUHLÁSKA 

 

Vzor PEKNÝ 
  

Pád 
Jednotné číslo 

Mužský rod Ženský rod Stredný rod 

N:  pekný pekná pekné 

G:  pekného peknej pekného 

D:  peknému peknej peknému 

A:  pekného (živ.) (chlapca) peknú pekné 

  pekný (neživ.) (oblek)     

L:  (o) peknom (o) peknej (o) peknom 

I:  pekným peknou pekným 

  

 

 

 



 

 

Pád 

Množné číslo 

Mužský životný rod Mužský neživotný, ženský a stredný rod 

N:  pekní chlapci pekné ženy, deti 

G:  pekných pekných 

D:  pekných pekným 

A:  pekných pekné 

L:  (o) pekných (o) pekných 

I:  peknými peknými 

  

Vzor pekný, cudzí - pravopis 

 

 

 

 

 

 

Vzor: CUDZÍ 

  

Pád 
Jednotné číslo 

Mužský rod Ženský rod Stredný rod 

N:  cudzí cudzia cudzie 

G:  cudzieho cudzej cudzieho 

D:  cudziemu cudzej cudziemu 

A:  cudzieho (živ.) (chlapca) cudziu cudzie 

  cudzí (neživ.) (oblek)     

L:  (o) cudzom (o) cudzej (o) cudzom 

I:  cudzím cudzou cudzí 

  

  

Pád 

Množné číslo 

Mužský životný rod 
Mužský neživotný, ženský a stredný 

rod 

N: cudzí cudzie 

G:  cudzích cudzích 

Vzor   PEKNÝ – vo všetkých pádoch píšeme –ý, napr. pekný chlapec, milý sused 

                                okrem N pl., tam sa píše –í, napr. pekní chlapci, milí susedia 

 

Vzor  CUDZÍ – vo všetkých pádoch píšeme –í, napr. cudzí chlapec, od cudzích 

chlapcov, cudzí chlapci... 



D:  cudzím cudzím 

A:  cudzích cudzie 

L:  (o) cudzích (o) cudzích 

I:  cudzími cudzími 

  

 

Prídavné mená – druhy 
 

AKOSTNÉ VZŤAHOVÉ 

-pomenúvajú VLASTNOSŤ (akosť) 

 a FARBU 

-vyjadrujú VZŤAH (k pod. menu),  

z čoho je to vyrobené... 

Aký, -á, -é? 

Ktorý, -á, -é? 

Aký, -á, -é? 

Ktorý, -á, -é? 

-dajú sa stupňovať  

(milý-milší-najmilší) 

-nedajú sa stupňovať 

-majú opozitá  

(slová s opačným významom: vysoký-nízky) 

-nemajú opozitá 

 

Prídavné mená sú ohybné slová, ohýbame ich 2 spôsobmi: 

SKLOŇOVANIE STUPŇOVANIE 

- prídavné meno dávame do rôznych 

pádov a čísel 

- vlastnosť, ktorú vyjadruje prídavné 

meno, stupňujeme v 3 stupňoch 

 

Skloňovanie prídavných mien 

DOBRÝ (vzor pekný) RÝDZI (vzor cudzí) 

sg. pl. sg. pl. 

N: dobrý žiak N: dobrí žiaci N: rýdzi  N: rýdzi 

G: dobrého G: dobrých G: rýdzeho G: rýdzich 

D: dobrému D: dobrým D: rýdzemu D: rýdzim 

A: dobrého A: dobrých A: rýdzeho A: rýdzich 

L: dobrom L. dobrých L: rýdzom L: rýdzich 

I: dobrým I: dobrými I: rýdzim I: rýdzimi 

 

Stupňovanie prídavných mien 

1. stupeň 2. stupeň 3. stupeň 

základný tvar príd. mena prídavné meno + prípona –šie 

                 alebo prípona -ejšie 

predpona naj- + 2. stupeň 

príd. mena 

milý  milší najmilší 

silný silnejší najsilnejší 

vysoký vyšší najvyšší 

nízky nižší najnižší 



 

STUPŇOVANIE - typy 

Pravidelné Nepravidelné 

- základ slova sa nemení - základ slova sa v 2. a 3. stupni mení 

 

5 príd. mien má nepravidelné stupňovanie: 

Napr.  

milý-milší-najmilší 

príjemný-príjemnejší-najpríjemnejší 

vysoký-vyšší-najvyšší 

nízky-nižší-najnižší 

Napr.  

PEKNÝ-krajší-najkrajší 

MALÝ-menší-najmenší 

VEĽKÝ-väčší-najväčší 

DOBRÝ-lepší-najlepší 

ZLÝ-horší-najhorší 

 

Nepravidelné stupňovanie má v slovenčine týchto 5 prídavných mien:  

malý, veľký, dobrý, zlý, pekný. 

 

 


